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Příloha č. 1 

 

Zápis z 2. zasedání komise životního prostředí Rady MČ Praha 22  

dne 10. 6. 2015 
 

Účastníci: viz prezenční listina, omluven Ing. Jiří Kraus, neomluven Pavel Pirkl 

 
Jednání zahájil předseda RNDr. Ing. Bohumil Loula, CSc. přivítáním přítomných členů a hostů 
komise životního prostředí (dále jen komise). Hlasováním 7:0:0 komise souhlasila s tím, že 
p. Lagner může přednést svůj podnět týkající se zklidnění provozu v areálu společnosti Metrans 
a. s. Následovalo hlasování o programu jednání. Hlasováním 7:0:0 byl schválen následující 
program: 
1. Podnět p. Lagnera na provoz v areálu společnosti Metrans a.s. 
2. Kontrola zápisu z 1. zasedání komise životního prostředí dne 4. 2. 2015. 
3. Ošetření dřevin ve zvláště chráněném území Obora v Uhříněvsi. 
4. Péče o zeleň: 

 Napadení smrku pichlavého mšicí smrkovou. 

 Převzetí nových ploch zeleně v areálu bytových domů v ul. K Netlukám v Uhříněvsi. 

 Dohoda o sekání trávníků se SVJ Holubinková 180 v Pitkovicích. 

 Výsadba živého plotu v lokalitě V Bytovkách v Uhříněvsi. 
5. Dětská hřiště: 

 Předání dětského hřiště společností Central Group a.s. v ul. Pýchavková v Pitkovicích. 

 Dokončení opravy a zhotovení chodníku kolem skateparku Na Vrchách v Uhříněvsi. 
6. Turistický pochod ve spolupráci s Klubem českých turistů. 
7. Program dotací na přeměnu topných zdrojů „Čistá energie Praha 2015“. 
8. Různé. 
 
Následovalo projednání jednotlivých bodů: 

1. Podnět p. Lagnera na provoz v areálu společnosti Metrans a.s. 
P. Lagner informoval komisi o jednání občanů z oblasti „Na Vrchách“ s vedením společnosti 
Metrans a.s., a to z důvodů přetrvávající hlučnosti provozu areálu. Železniční přeprava 
kontejnerů má klesající tendenci, ale roste počet kontejnerů dopravovaných kamiony. 
Z důvodů snížení hlučnosti provozu areálu byly elektrizovány portály. Slibovaná žel. vlečka 
z Dolních Měcholup však zatím realizována nebyla. Občané požadují zachování nočního klidu 
od 22 hod – 6 hod a klidu o víkendu. 
Ing. Sopoušková seznámila komisi s pohledem státní správy na problematiku hluku. Kontrolou 
dodržování hlukových limitů jsou pověřeny hygienické stanice, které též provádí měření hladiny 
hluku. Hygienická stanice hl. m. Prahy v minulých letech měření hluku v okolní zástavbě 
prováděla a v případě potřeby je možno měření opakovat. 
P. Koutský potvrdil, že kolem 3 – 4 hod ranní je pohyb na žel. vlečce slyšet i v „Jezerách“ 
a doporučil, aby městská část vstoupila do jednání se společností Metrans a. s. 
P. Lagner zdůraznil, že upřednostňuje dohodu s Metransem a. s. a zmínil plánované rozšíření 
skladovacích ploch směrem k Petrovicím a budování valu, který částečně odcloní provoz 
překladiště směrem k Horním Měcholupům. Bohužel pro oblast „Na Vrchách“ nejsou žádná 
protihluková opatření realizována. Proto se obrátil na komisi, aby na problém upozornil, a jejím 
prostřednictvím požádal vedení radnice o podporu jednání občanů se společností Metrans a.s. 
Proběhlo hlasování 7:0:0, o tom, že podnět bude přednesen na jednání RMČ. 
P. Lagner na závěr ještě doplnil, že komise by mohla do svého programu zařadit problematiku 
skládky a cyklostezky. 
Ing. Pařízek doplnil informaci z komise dopravy, která se problematikou cyklostezek zabývá, 
že se na území MČ Praha 22 projekty cyklostezek připravují. Část jedné trasy cyklostezky 
převzala k realizaci Technická správa komunikací hl. m. Prahy. 

2. Kontrola zápisu z 1. zasedání komise životního prostředí dne 4. 2. 2015: 

1/3 Park Pitkovické rybníky – žádost o dotaci z národního programu byla podána. Během 
prázdnin budou žádosti vyhodnoceny a v září bude vydáno rozhodnutí o přidělení nebo 
zamítnutí dotace. Maximální výše je 400 000 Kč. V letošním roce se plánuje ošetření dřevin, 
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v příštím vybudování cestní sítě, mobiliáře, výsev trávy a dosadby dřevin. Bude rovněž třeba 
vypracovat projektovou dokumentaci pro územní řízení. 
P. Pařízek upozornil na potřebu koordinace s výstavbou mateřské školky. 
Ing. Semeniuk doplnil, že stavba mateřské školky začne již na podzim letošního roku, kdy 
současně proběhne přeložení anodové ochrany. 
P. Koutský se zeptal na přístup techniky do budoucího parku. Ing. Semeniuk uvedl, že se 
počítá se zřízením manipulační plochy. Stromy budou ošetřeny horolezeckou technikou, aby 
se zamezilo pojezdu těžké techniky po kořenech stromů.  

1/5 Zřízení provozovny k nakládání s nebezpečnými odpady na pozemku Výzkumného 

ústavu živočišné výroby parc. č. 1727/8 v k. ú. Uhříněves – od záměru bylo zatím 
upuštěno. 

1/6 Multifunkční hřiště Jezera na pozemku parc. č. 1907/6 v k. ú. Uhříněves – 
Ing. Semeniuk informoval o tom, že společnost Ekospol Invest dovede projekt ke stavebnímu 
povolení. Poté bude převeden bezúplatně na městskou část, která rozhodne o dalším postupu. 

1/7 Různé – v návaznosti na předání pozemků městské části bude dětské hřiště na sídlišti 
K Netlukám včetně pískoviště provozovat městská část. Naopak je požadavek hřiště dovybavit 
certifikovanými prvky. 

3. Ošetření dřevin ve zvláště chráněném území Obora v Uhříněvsi. 
Ing. Sopoušková nastínila problematiku opakovaných stížností veřejnosti na špatný stav dřevin 
v Oboře. Vlastník Obory Lesy ČR s.p. dlouhodobě zdůrazňuje, že vstup do lesa je na vlastní 
nebezpečí a na les není možno uplatňovat podobná měřítka jako na městskou zeleň. Lesy ČR 
s. p. se necítí povinni zajišťovat nestandartní údržbu lesních dřevin v Oboře. Na druhé straně 
veřejnost se domáhá zajištění větší bezpečnosti při pohybu v Oboře, zejména z důvodu 
blízkosti školských zařízení. Možným řešením by mohl být převod Obory do vlastnictví hl. m. 
Prahy s tím, že správu by pak zajišťovaly Lesy hl. m. Prahy, které mají potřebnou zkušenost se 
specifickou péčí o zvláště chráněná území.  
O tématu proběhla diskuse zakončená hlasováním 7:0:0, kterým bylo schváleno následující 
usnesení: 

1. KŽP doporučuje RMČ projednat s hl. m. Prahou možnost převedení zvláště chráněného 
území Obora v Uhříněvsi z vlastnictví Lesů ČR s.p. do vlastnictví hl. m. Prahy. 

4. Péče o zeleň: 

 Napadení smrku pichlavého mšicí smrkovou – informaci podala RNDr. Kateřina Marková. 

 Převzetí nových ploch zeleně v areálu bytových domů v ul. K Netlukám v Uhříněvsi – jedná 
se o cca 3 500 m2. 

 Dohoda o sekání trávníků se SVJ Holubinková 180 v Pitkovicích – z důvodu úspory 
finančních prostředků bude sekání zajišťovat odbor hospodářské správy. 

 Výsadba živého plotu v lokalitě V Bytovkách v Uhříněvsi – na základě požadavku občanů 
bude při ul Přátelství na podzim 2015 vysazen pás jilmu sibiřského. 

5. Dětská hřiště: 

 Předání dětského hřiště společností Central Group a.s. v ul. Pýchavková v Pitkovicích – 
jedná se o hřiště u nových bytových domů naproti vinotéce na pozemku parc. č. 6/7 v k. ú. 
Pitkovice. 

 Dokončení opravy a zhotovení chodníku kolem skateparku Na Vrchách v Uhříněvsi – byla 
dokončena generální oprava, nátěr pojezdových ploch a vybudován obvodový chodníček. 
Na podzim provede odbor hospodářské správy nátěr bočních desek. 

P. Vávra se v této souvislosti zeptal na pravidla výměny písku na dětských hřištích. Odbor 
životního prostředí zajišťuje jednou ročně na jaře výměnu písku na všech pískovištích. Používá 
se písek certifikovaný pro dětská pískoviště. V letošním roce je výměna opožděna, písek je 
zavážen v těchto dnech. 
Ing. Semeniuk se omluvil z dalšího jednání komise. 

6. Turistický pochod ve spolupráci s Klubem českých turistů. 
Ing. Sopoušková seznámila komisi s minulými ročníky pochodu. Vzhledem k úspěšnému 
průběhu pochodu z Dubče do Uhříněvsi v letošním roce navrhla pokračování spolupráce 
i v roce příštím.  
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Hlasováním 6:0:0 bylo schváleno následující usnesení: 

1. KŽP doporučuje RMČ pokračovat i v příštím roce ve spolupráci s Klubem českých turistů 
při pořádání jarního podvečerního pochodu. 

7. Program dotací na přeměnu topných zdrojů „Čistá energie Praha 2015“. 
Program zajišťuje hl. m. Praha a informace jsou zveřejněny na web stránkách. Budou rovněž 
zveřejněny v prázdninovém Zpravodaji. 

8. Různé: 

P. Koutský informoval o petici občanů v souvislosti se  změnou územního plánu Z 2938 
předloženou městskou částí Praha 22 a navrhnul, aby se hlasovalo o tom, zda komise 
souhlasí s usnesením k bodu č. 6 ze 14. zasedání zastupitelstva městské části, které se 
konalo dne 4. 12. 2013 (dále usnesení). O tématu se rozvinula široká diskuze o tom, jaký bude 
mít zamýšlená změna územního plánu dopad na životní prostředí. 
V průběhu diskuze se z jednání omluvil p. Vávra. 
Následně se hlasovalo 1:2:2 o tom, zda komise přijme návrh p. Koutského hlasovat o souhlasu 
či nesouhlasu komise s usnesením. Tento návrh nebyl přijat, a proto o něm předseda komise 
nedal hlasovat. 

Ing. Ptáček doporučil členům komise zajít se podívat na obtok Vodice v úseku od kovové 
lávky směrem k restauraci U Splavu, kde obtok začíná mít přirozený charakter lipanové vody. 
Dále pak pozval členy komise na akci rybářů „Uhříněveský splávek“, která se koná dne 13. 6. 
2015 u soustavy rybníků Vodice - Nadýmač. 

Ing. Sopoušková informovala o přidělení kontejnerů na velkoobjemový odpad a bioodpad na 
druhé pololetí 2015. 

 

Návrh usnesení RMČ:  

1. RMČ bere na vědomí zápis ze zasedání komise životního prostředí dne 10. 6. 2015. 

2. RMČ pověřuje starostu jednáním se společností Metrans a. s. ve věci splnění požadavků 
veřejnosti z lokality „Na Vrchách“ na zklidnění provozu v areálu společnosti Metrans a. s. 

3. RMČ souhlasí – nesouhlasí se záměrem převedení zvláště chráněného území Obora 
v Uhříněvsi z vlastnictví Lesů ČR s.p. do vlastnictví hl. m. Prahy s tím, že péči o území by 
zajišťovaly Lesy hl. m. Prahy. 

4. RMČ pověřuje RNDr. Ing. Bohumilu Loulu, CSc. jednáním o možnosti převodu Obory na hl. 
m. Prahu.  

 

 

 

 

 

 

 
Zapsala: RNDr. Kateřina Marková  Ověřil: RNDr. Ing. Bohumil Loula, CSc. 


